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Rada Miejska  

w Rakoniewicach 
 
 

PROTOKÓŁ  Nr  VIII/2007  
 
 
 
z VIII Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

30 maja 2007r., w sali Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 30 maja 2007r. o godz. 14:00, 

zakończono w dniu 30 maja 2007r. o godz. 16:05. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 13 radnych, 

nieobecnych - 2 radnych. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- Grzegorz Frąckowiak  

- Karol Konieczny 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

5. ElŜbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Leonard Szmatuła – Kierownik ZGKMWiK w Rakoniewicach,  

7. Sołtysi. 
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Porządek obrad Sesji 
 
1.Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.Ustalenie porządku obrad. 
3.Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 
4.Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
5.Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6.Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
7.Informacja Pana Leonarda Szmatuły o działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach za 2006 r.  
8.Podjęcie Uchwał w sprawie : 
 

a) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego stref 
przyodwiertowych oraz sieci rurociągów wraz z infrastrukturą towarzyszącą – pomiędzy 
odwiertami Jabłonna 3, Jabłonna 4, Jabłonna 1 i ElŜbieciny 1 do odwiertu Ruchocice 4 – 
związanych z zagospodarowaniem złóŜ gazu ziemnego ElŜbieciny i Jabłonna 

b) przyjęcia statutu Związku Międzygminnego „Centrum Zagospodarowania Odpadów – 
SELEKT 

c) zaciągnięcia poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej 

d) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. W. Głuchowski) 

e) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. T. Głuchowska) 

f) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. J. Flis) 

g) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
h) udziału w projekcie budowy szerokopasmowego dostępu do Internetu dla mieszkańców 

gminy  
i) udzielenia pomocy finansowej w 2007 r. dla Miasta Poznania na „Budowę Pomnika 

Polskiego Państwa Podziemnego i Armii Krajowej” 
j) udzielenia pomocy rzeczowej Policji – dodano zgodnie z wcześniejszym wnioskiem  
k) przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Rakoniewice– dodano zgodnie z wcześniejszym 

wnioskiem 
l) zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007. 
 

9.Wolne wnioski i informacje. 
10.Zakończenie obrad. 
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Przebieg VIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 30 maja 2007r. 
 
Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał pan Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości  i sołtysów. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, Ŝe na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada moŜe 

obradować i podejmować Uchwały. 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

VIII/61/2007 

VIII/62/2007 

VIII/63/2007 

VIII/64/2007 

VIII/65/2007 

VIII/66/2007 

VIII/67/2007 

VIII/68/2007 

VIII/69/2007 

VIII/70/2007 

VIII/71/2007 

VIII/72/2007 

 

 

 

str. 9-10 

str. 10 

str.  10 

str. 11 

str. 11-12 

str. 12 

str. 12-13 

str. 13-14 

str. 14 

str.14-15 

str.15 

str. 15-18 
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Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu 

dwóch dodatkowych projektów Uchwał – w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Policji oraz w 

sprawie przyjęcia darowizny na rzecz gminy Rakoniewice. Przewodniczący zaproponował, aby 

powyŜsze projekty wprowadzić do porządku obrad w pkt 8. pkt j) oraz k). Wyjaśnił, Ŝe radni 

zapoznali się z tymi projektami podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 

 

Radni nie zgłosili innych wniosków do proponowanego porządku obrad, w związku z czym  

Przewodniczący Rady poddał swój wniosek pod głosowanie. 

 

W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie do porządku w 

pkt 8 j) podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Policji głosowało 13 

obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało – 13 radnych; przeciwko – 0 

radnych; wstrzymało się – 0 radnych 

 
W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie do porządku w 

pkt 8 k) podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz gminy Rakoniewice 

głosowało 13 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało – 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła zmiany do proponowanego 

porządku obrad, a następnie odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr VII/2007 z VII Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłoŜony był do wglądu przed Sesją 

oraz wcześniej w biurze Rady. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu, jednocześnie wyraził 

nadzieję, Ŝe Radni zapoznali się z protokołem. 
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Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła protokół z VII Sesji Rady. 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z obecnych radnych chciałby zgłosić 

zapytanie, wniosek lub interpelację.  

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, wniosków ani interpelacji. 

 

Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady przedstawił informację o swojej działalności w okresie międzysesyjnym, 

informując o następujących spotkaniach, działaniach i wydarzeniach, jakie miały miejsce od 

ostatniej Sesji tj. od 27 kwietnia br.  : 

� 29 kwietnia – czynny udział w rozgrywkach piłki noŜnej o puchar Burmistrza Miasta i 
Gminy Rakoniewice. Dziękuję radnym: M. Maćkowiakowi, T. Pajchrowskiemu, K. 
Krawczykowi, W. Bazanowi za grę i godne reprezentowanie Rady Gminy Rakoniewice w 
tym sportowym wydarzeniu 

� 2 maja – udział w uroczystości obchodów Dnia Europy, pt. „Europa –wspólny ląd” w 
Rostarzewie. Przy okazji dziękuję pani Janinie Lenart –gospodarzowi tegorocznych 
obchodów Dnia Europy za organizację, a dyrektorom pozostałych szkół i przedszkola z 
terenu naszej gminy za udział dzieci i młodzieŜy w tej imprezie i przygotowanie 
ciekawych prezentacji. 

� 3 maja – udział w uroczystościach 3-majowych, Msza Święta za Ojczyznę, Biegi Uliczne 
oraz 60-lecie Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Tarnowie.  

� 12 maja – udział w V Mistrzostwach Powiatu Grodziskiego w Tabliczce MnoŜenia. 
Dziękuję p. dyrektor Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Rakoniewicach, Bernadecie 
Bielec, za organizację tej wspaniałej zabawy połączonej z rywalizacją i nauką. 

� 15 maja – spotkanie z mieszkańcami Rakoniewic Wsi w sprawie przebiegu planowanej 
obwodnicy. 

� 22 maja – udział w spotkaniu dotyczącym organizacji Dni Rakoniewic zorganizowanym 
przez Burmistrza  

� 24 maja – udział w uroczystości obchodów 45-lecia Przedszkola w Rakoniewicach. W 
imieniu całej Rady Gminy dziękuję pani dyrektor Bernadecie Minge za zaproszenie i 
jeszcze raz gratuluję tak wspaniałego jubileuszu placówki. 

� 25 maja – udział w obchodach Dnia Patrona Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Łąkiem. 
Dziękuję pani dyrektor za zaproszenie. Połączenie obchodów dnia patrona szkoły z 
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Dniem Matki okraszone występem zespołu pieśni i tańca „Kębłowo” było doskonałym 
pomysłem i wspaniałą niespodzianką dla mam. 

 
Przewodniczący zapytał, czy  Radni mają jakieś pytania do przedstawionego sprawozdania.  
Radni nie mieli pytań. 
 
 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos panu 

Burmistrzowi.  

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między Sesjami informując  

o następujących działaniach, spotkaniach i wydarzeniach, jakie w tym okresie miały miejsce : 

- w dniach 28.04 – 06.05 urlop. Pan Burmistrz stwierdził, Ŝe w tym czasie odbywały się 
tzw. Dni majowe. Z tego co mu przekazano wszystko się udało. Jednocześnie 
podziękował wszystkim tym, którzy przyczynili się do ich organizacji, ze swoją 
zastępczynią Krystyną Pietrzak na czele. 

- 8 maja - spotkanie z Dyrektorami szkół na temat organizacji i finansowania szkół w roku 
szkolnym 2007/2008 

- Dzień Bibliotekarza oraz rozmowy w Poznaniu w sprawie dalszej gazyfikacji gminy 
- 9 maja - spotkanie z Panią Marią Piechocką w sprawie tzw. „Białej soboty” w Jabłonnie i 

wyścigu kolarskiego, którego organizatorem jest Powiat a gmina uczestniczy w tym jako 
współorganizator oraz w Nowym Tomyślu w sprawie remontu drogi w Kuźnicy Zbąskiej, 
wokół jeziora. A takŜe z Panem Krzysztofem Piaskiem w sprawie udziału szkół z 
Rakoniewic i Rostarzewa w programie Powiatowego Zrzeszenia Ludowych Zespołów 
Sportowych, który dotyczy sportowych zajęć dodatkowych dla dzieci i młodzieŜy 

- 10 maja - rozmowy z Panią Anną Formaniewicz na temat dalszego funkcjonowania 
Muzeum Pana Albina Łąckiego oraz rozmowa z Panią Marią Łącką. Burmistrz 
poinformował iŜ wolą jego, pani Kustosz Muzeum oraz Ŝony zmarłego pana Łąckiego 
jest, aby pracownia pozostała w niezmienionej formie oraz, Ŝe w najbliŜszym czasie 
zostanie podpisana stosowna umowa o przekazaniu zbiorów na rzecz Gminy  
Konkurs Gminny Języka Angielskiego – Gimnazja.  
Rozmowy z Panem Andrzejem Hercogiem na temat dalszej rozbudowy Domu Pomocnej 
Dłoni 

- 11 maja - konkurs Gminny Języka Angielskiego – szkoły podstawowe oraz rozmowa z 
Panem Władysławem Leśniczakiem na temat rozbudowy Centrum Medycznego 

- 12 maja - Powiatowy Turniej w tabliczce mnoŜenia. 
 Wszystkie wymienione konkursy organizowała szkoła w Rakoniewicach. 

- 13 maja - Powiatowy Dzień StraŜaka w Kamieńcu – brała w nim udział Pani V-ce 
Burmistrz 

- 14 maja - rozmowa z Panem szukającym ziemi pod inwestycje oraz w Kuźnicy spotkanie 
robocze na temat utwardzenia drogi wokół jeziora, w którym brali udział zainteresowani 
właściciele domków letniskowych i przedstawiciele tutejszych firm 

- 15 maja - spotkanie z mieszkańcami Rakoniewic wsi w sprawie koncepcji obwodnicy 
Burmistrz stwierdził, Ŝe uwagi mieszkańców zostały przekazane projektantowi, ale 
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prawdopodobnie prace nad drogą 32 zostały w związku z EURO 2012 odłoŜone na 
później, na plan pierwszy wyszła 5 Poznań – Wrocław co było moŜna przewidzieć 

- 16 maja - posiedzenie Zarządu Wielkopolskiej Organizacji Turystycznej oraz Walne 
LEADERA w Grodzisku Wlkp. 

- 17-18 maja - szkolenie z obrony cywilnej organizowane przez Wojewodę 
Wielkopolskiego oraz załatwienie decyzji konserwatora niezbędnej do złoŜonego  
wcześniej wniosku na rozbudowę Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa 

- 19 maja - udział w zabawie zorganizowanej przez Radę Sołecką i Panią Sołtys z 
Jabłonnej. Pan Burmistrz powiedział, Ŝe jest to doskonały sposób na integracje, a Pani 
Sołtys naleŜy się pochwała za zorganizowanie takiej uroczystości. 

- 20 maja - dostarczenie decyzji Konserwatora do Firmy opracowującej wniosek na 
rozbudowę Muzeum i udział Ogólnopolskim Święcie Ludowym we Wrześni. 

- 22 maja - spotkanie robocze na temat organizacji Dni Rakoniewic 
- 23 maja - udział w Walnym Zebraniu Nadobrzańskiego Banku Spółdzielczego 
- 24 maja - spotkanie w Nowym Tomyślu w sprawie budowy drogi powiatowej w Kuźnicy 

i ewentualnych ścieŜek rowerowych. 
Spotkanie z Firmą od nowej strony internetowej Urzędu, która powinna w  
najbliŜszych dwóch tygodniach zostać uruchomiona oraz z Firmą, która będzie 
przebudowywać stację paliw ORLENU w Rakoniewicach – po 7 czerwca stacja  
zostanie zamknięta, rozebrana, a na jej miejsce postawiona nowa – inwestycja ta nie  
zostanie zakończona do końca sierpnia, ale właściciele Firmy zapewniają, Ŝe nie  
będzie utrudnień drogowych podczas Dni Rakoniewic 

- 26 maja - Biała sobota w Jabłonnie. Burmistrz podziękował Starostwu Grodziskiemu, 
Pani Wicestaroście oraz Pani Marii Piechockiej – Kierownikowi Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Grodzisku Wlkp. za tą inicjatywę, która cieszyła się sporym 
zainteresowaniem 

- 27 maja - spotkanie z Panem Tadeuszem Paprockim Prezesem Zarządu Polskiego 
Związku Chórów i Orkiestr Oddział w Lesznie 

- 29 maja- udział w Dniu Samorządowa, a po drodze rozmowy w sprawie dalszej 
gazyfikacji gminy oraz z konserwatorem na temat Rynku w Rakoniewicach. 

Ponadto Burmistrz powiedział, Ŝe na urlopie był w Hiszpanii, dokładnie pod Madrytem i 
przywiózł stamtąd propozycje współpracy z gminą Getafe, która jest najbogatszą i najbardziej 
uprzemysłowioną gminą pod Madrytem.  Rozmowy trwają. Ponadto z inicjatywy Radnego 
Grzegorza Frąckowiaka nawiązaliśmy kontakt z jedną z gmin w Grecji z uwagi na fakt, iŜ 
obecnie kontakty z Danią rozwiązały się, partner holenderski jest nam bardzo dobrze znany, a 
z Hiszpanią współpraca moŜe być o tyle ciekawa, Ŝe kraj ten przerabiał wstąpienie do Unii 
Europejskiej przed nami i moŜna czerpać pewne korzyści z ich doświadczeń. 
Następnie Pan Burmistrz poinformował, Ŝe otrzymał zaproszenie, wraz z Orkiestrą, do 
Niemiec w lipcu, a ponadto zespół dostał zaproszenie do Czech na międzynarodowy 
przegląd. Chór „Nuta w Nutę” z Rakoniewic, dyrektorzy szkół oraz delegacja oficjalna  
otrzymali zaproszenie do Flotwedel we wrześniu.  
Burmistrz poinformował takŜe zebranych o szczegółach rozmów z PGNiG odnośnie 
gazyfikacji gminy. W 2007 roku trwały by wstępne ustalenia, gmina przeprowadziła by 
weryfikację ilu mieszkańców poszczególnych miejscowości jest zainteresowanych 
podłączeniem do sieci, przyłącze będzie kosztowało ok. 2 tys. zł. Rolą Sołtysów i Rad 
Sołeckich będzie przekonanie mieszkańców, aby nie Ŝądali odszkodowań za zajęcie pod 
gazyfikację części gruntów, gdyŜ inwestycja ta dla PGNiG jest nieopłacalna i przy 
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jakichkolwiek problemach nie będzie na danym terenie realizowana, a leŜy w interesie 
mieszkańców. Umowa jest w trakcie weryfikacji. W najbliŜszych tygodniach zostanie 
podpisana i dlatego teŜ, Sołtysi powinni zacząć juŜ działać – zbierać deklaracje co do zamiaru 
uczestnictwa w gazyfikacji oraz zaliczki np. w wysokości 500 zł., do końca tego roku, a do 
końca 2008 r. brakującą część opłaty. Mieszkańcy, którzy nie zapłacą będą pomijani. 
Większość mieszkańców musi być zainteresowanych podłączeniem i wszyscy muszą wyrazić 
zgodę. Kuźnica Zbąska i Terespol w pierwszej wersji umowy nie były brane pod uwagę, ale 
jeŜeli w ciągu tygodnia Burmistrz otrzyma informacje i deklarację zapłaty od większej części 
mieszkańców tych miejscowości, to zostaną przy gazyfikacji uwzględnione. 
Pan Burmistrz stwierdził, Ŝe jego zastępczyni Pani Krystyna Pietrzak opowie później o 
programie LEADER, który właśnie rusza do przodu. Jest to program dla aktywnych, 
zorganizowanych grup, dzięki któremu moŜna zdobyć spore środki finansowe na róŜne 
potrzeby. Będzie to równieŜ leŜało w gestii Sołtysów wsi. 
Ponadto poinformował, Ŝe prosi, aby do końca września Sołtysi złoŜyli wnioski z podpisami 
mieszkańców, dotyczące ewentualnych inwestycji w poszczególnych wsiach – remonty 
chodników, załoŜeni koszy na śmieci. Inwestycje będą realizowane tylko ze współdziałaniem 
mieszkańców, którzy będą partycypować w 50% w kosztach zrobienia wjazdów do posesji. 
W tej kadencji Burmistrz planuje z duŜych inwestycji: gazyfikację, kanalizację w 
Ruchocicach, w Rostarzewie – pod warunkiem uzyskania środków unijnych – drogi, w 
Rakoniewicach – inne inwestycje i przede wszystkim rozbudowa Muzeum. 
Następnie Pan Burmistrz podziękował Pani Sołtys Woli Jabłońskiej za doskonałą pracę oraz 
Pani Sołtys Wioski, która bardzo troszczy się o sprawy swojej wsi i mieszkańców, a takŜe 
Pani Sołtys Jabłonny. 
Burmistrz poinformował, Ŝe kolejną Sesję Rady Miejskiej planuje się wstępnie na 11 lipca. 
Na koniec swojego wystąpienia Pan Burmistrz dodał takŜe, Ŝe poleca do przeczytania ostatnie 
wydanie czasopisma „Wspólnota” – artykuł pt. „Zakłady budŜetowe do likwidacji”, o czym 
mówił juŜ w grudniu na Sesji. 
 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego przez pana Burmistrza sprawozdania.  

 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 13 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Pkt. 7.Informacja Pana Leonarda Szmatuły o działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach za 2006 r.  
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Przechodząc do punktu siódmego porządku obrad, Przewodniczący Rady poprosił pana Leonarda 
Szmatułę – Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów i 
Kanalizacji w Rakoniewicach o przedstawienie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach za 2006 r.  
 

Następnie głos zabrał pan Leonard Szmatuła, który przedstawił sprawozdanie z działalności 
Zakładu Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach 
za 2006 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 

Kierownik ZGKMWiK w Rakoniewicach poinformował takŜe, Ŝe Zakład posiada do 

wydzierŜawienia halę namiotową, którą moŜna obejrzeć na terenie Zakładu (oczyszczalni). 

 

Radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 13 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności 

Zakładu Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach. 

Pkt. 8 Podjęcie Uchwał: 
 

A) Głos zabrał pan Jarosław Marciniak – Sekretarz Urzędu, który przedstawił Projekt 
Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego stref przyodwiertowych oraz sieci rurociągów 
wraz z infrastruktur ą towarzyszącą – pomiędzy odwiertami Jabłonna 3, Jabłonna 4, 
Jabłonna 1 i ElŜbieciny 1 do odwiertu Ruchocice 4 – związanych z 
zagospodarowaniem złóŜ gazu ziemnego ElŜbieciny i Jabłonna. 
 
W projekcie Uchwały postanawia się o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego stref przyodwiertowych oraz sieci rurociągów 
wraz z infrastrukturą towarzyszącą - pomiędzy odwiertami Jabłonna 3, Jabłonna 4, 
Jabłonna, Jabłonna 1 i ElŜbieciny 1 do odwiertu Ruchocice 4 - związanych z 
zagospodarowaniem złóŜ gazu ziemnego ElŜbieciny i Jabłonna. 
Wpięcie rurociągów i kabla światłowodowego nastąpi w rejonie odwiertu Ruchocice 4, 
który obecnie jest objęty procedurą zmian mpzp w gm. Rakoniewice. Przewidywane są 
równieŜ pracę związane z budową linii energetycznych sn lub nn (wraz ze stacjami trafo, 
o ile będzie taka konieczność) zasilających strefy przyodwiertowe. Zagospodarowanie 
odwiertów spowoduje konieczność zajęcia na stałe gruntów pod strefy przyodwiertowe, 
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ewentualne stacje trafostacji, drogi dojazdowe do odwiertów oraz czasowe zajęcie 
gruntów na okres budowy rurociągów i kabli. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  
Uchwała Nr VIII/61/2007 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego stref przyodwiertowych oraz sieci rurociągów wraz z 
infrastrukturą towarzyszącą – pomiędzy odwiertami Jabłonna 3, Jabłonna 4, Jabłonna 1 i 
ElŜbieciny 1 do odwiertu Ruchocice 4 – związanych z zagospodarowaniem złóŜ gazu ziemnego 
ElŜbieciny i Jabłonna stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

B) Dalej Pan Jarosław Marciniak przedstawił Projekt Uchwały w sprawie przyjęcia statutu 
Związku Mi ędzygminnego „Centrum Zagospodarowania Odpadów – SELEKT. 
 
Projekt Uchwały stanowi o przyjęciu jednolitego tekstu statutu „Centrum 
Zagospodarowania Odpadów” – SELEKT”, do czego wszystkie Gminy – członkowie 
Związku zostały zobowiązane przez MSWiA.  
 

Przewodniczący stwierdził, Ŝe chodzi jedynie o sprawę formalną i poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały. Nad projektem Uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu 
Uchwały głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  
Uchwała Nr VIII/62/2007  w sprawie przyjęcia statutu Związku Międzygminnego „Centrum 
Zagospodarowania Odpadów – SELEKT stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

C) Następnie równieŜ pan Sekretarz odczytał Projekt Uchwały w sprawie zaciągnięcia 
poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 
Projekt Uchwały zakłada zaciągnięcie poŜyczki w wysokości do 120.000,00 zł w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na okres 
do 6 lat z oprocentowaniem w wysokości 0,5 stopy redyskonta weksli w stosunku 
rocznym liczonym od niespłaconych kwot kapitału. PoŜyczka zwrotna jest w kwartalnych 
ratach z moŜliwością umorzenia do wysokości 5%.  Karencja spłat rat kapitałowych 
poŜyczki nie moŜe być dłuŜsza niŜ 2 lata licząc od daty udzielenia poŜyczki oraz nie 
dłuŜszą niŜ 1 rok od daty zakończenia przedsięwzięcia określonej w umowie poŜyczki.  
PoŜyczka planowana była w konstruowaniu wydatków budŜetowych na 2007 r. i jest 
niezbędna do zrealizowania inwestycji polegającej na termomodernizacji budynku Domu 
Kultury w Rakoniewicach wraz z modernizacją kotłowni. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  
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Uchwała Nr VIII/63/2007  w sprawie zaciągnięcia poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

D) Dalej równieŜ pan Jarosław Marciniak przedstawił Projekt Uchwały w sprawie 
określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. Pana W. 
Głuchowskiego ) 
 
 Projekt Uchwały zakłada udzielenie Panu Waldemarowi Głuchowskiemu bonifikaty od 
ceny ustalonej na wykup lokalu mieszkalnego, którego jest najemcą w wysokości w 
przypadku jednorazowej wpłaty naleŜności – 60 % wartości, w przypadku wpłaty 1/10 
naleŜności a pozostała spłata następuje w 4 ratach w ciągu 1 roku od daty zawarcia 
umowy notarialnej  - wynosi 40 % wartości, w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a 
pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 
wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości, w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 
% naleŜności a spłata pozostałych części następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia 
umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15 % wartości, w przypadku przedterminowej 
spłaty naleŜności ustalonej w ratach ustala się ulgę w wysokości 30 % pozostałej do 
spłaty kwoty. 
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 9.048,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr Nr VIII/64/2007  w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. 
pana W. Głuchowskiego) stanowi załącznik nr 6 do Protokołu. 
 
 

E) Nastepnie pan Jarosław Marciniak przedstawił Projekt Uchwały w sprawie określenia 
wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 
własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. Pani T. Głuchowskiej ) 
 
Projekt Uchwały zakłada udzielenie Pani Teresie Głuchowskiej bonifikaty od ceny 
ustalonej na wykup lokalu mieszkalnego, którego jest najemcą w wysokości w przypadku 
jednorazowej wpłaty naleŜności – 60 % wartości, w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a 
pozostała spłata następuje w 4 ratach w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  
- wynosi 40 % wartości, w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje 
w 3 latach, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 
% wartości, w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % naleŜności a spłata 
pozostałych części następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – 
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bonifikata wynosi 15 % wartości, w przypadku przedterminowej spłaty naleŜności 
ustalonej w ratach ustala się ulgę w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty. 
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 15.863,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
 
Uchwała Nr Nr VIII/65/2007  w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. 
pani T. Głuchowskiej) stanowi załącznik nr 7 do Protokołu. 
 

F) Dalej równieŜ pan Sekretarz przedstawił Projekt Uchwały w sprawie określenia 
wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 
własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. Pana J. Flisa) 
 
Projekt Uchwały zakłada udzielenie Panu Janowi Flis bonifikaty od ceny ustalonej na 
wykup lokalu mieszkalnego, którego jest najemcą w wysokości w przypadku 
jednorazowej wpłaty naleŜności – 60 % wartości, w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a 
pozostała spłata następuje w 4 ratach w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  
- wynosi 40 % wartości, w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje 
w 3 latach, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 
% wartości, w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % naleŜności a spłata 
pozostałych części następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – 
bonifikata wynosi 15 % wartości, w przypadku przedterminowej spłaty naleŜności 
ustalonej w ratach ustala się ulgę w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty. 
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 18.206,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr Nr VIII/66/2007  w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. 
pana J. Flisa) stanowi załącznik nr 8 do Protokołu. 
 

G) Następnie pan Leonard Szmatuła przedstawił Projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
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Projekt zakłada niewielką zmianę taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków polegającą na zmianie opłaty za wodę - zwiększenie o 8gr., 
odprowadzanie ścieków  - zmniejszenie o 4gr., dodano opłatę za odczyt wodomierza w 
budynkach wielolokalowych i podliczników do podlewania upraw – 1,07 zł (brutto)  
 
 
Zakład Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w 
Rakoniewicach w dniu 20 kwietnia 2007 r. złoŜył wniosek o zatwierdzenie taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków wraz ze 
szczegółową kalkulacją cen i stawek opłat. 
Wniosek o zatwierdzenie taryf na terenie miasta i gminy Rakoniewice na okres od dnia 
01.07.2007 roku do dnia 31.06.2008 roku, złoŜony został w wymaganym terminie. 
Ceny i stawki opłat zawarte w taryfach zostały skalkulowane na podstawie niezbędnych 
przychodów prowadzenia działalności, zaplanowanych na rok obowiązywania taryfy.  
Przy ustalaniu taryf przyjęto zasadę ustalenia ich na optymalnie niskim poziomie dla 
odbiorców usług i równocześnie bezpiecznym dla prawidłowej działalności Zakładu. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radnych. 
 
 Uchwała Nr VIII/67/2007  w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków stanowi załącznik nr 9 do protokołu 
 

H) Następnie pan Jarosław Marciniak przedstawił Projekt Uchwały w sprawie udziału w 
projekcie budowy szerokopasmowego dostępu do Internetu dla mieszkańców gminy 
 
Projekt Uchwały stanowi upowaŜnienie dla Burmistrza Rakoniewic do określenia zasad 
współpracy z operatorami działającymi na terenie gminy w zakresie realizacji inwestycji 
za pomocą której na obszarze Gminy świadczone będą dla społeczności lokalnej usługi 
dostępu szerokopasmowego Internetu i innych usług publicznych z tym związanych. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, za jaki czas mieszkańcy gminy będą mogli korzystać z 
szerokopasmowego dostępu do Internetu oraz w jaki sposób bezpośrednio mieszkańcy 
skorzystaliby na szerokopasmowym Internecie? 

Pan Burmistrz odpowiedział, Ŝe jeśli chodzi o czas realizacji to na dzień dzisiejszy trudno 
powiedzieć – zaleŜy to od liczby gmin, które będą uczestniczyć w projekcie i od moŜliwości 
pozyskiwania pieniędzy unijnych. Uchwała daje jakby pierwszy sygnał Burmistrzowi do 
dalszego działania w tej kwestii. Pan Burmistrz stwierdził, Ŝe chciałby aby realizacja nastąpiła 
jak najszybciej dlatego, Ŝe Internet szerokopasmowy to nie tylko moŜliwość oglądania telewizji 
przez Internet, ale przede wszystkim to, Ŝe moŜna wykonywać pracę w domu. WaŜną sprawą jest 
równieŜ moŜliwość przesyłania wszystkich danych Firm działających w Gminie. Internet 
szerokopasmowy przyczyni się do wzrostu zatrudnienia. 
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Przewodniczący zapytał czy jeŜeli ta inwestycja się uda to koszty korzystania z Internetu zostaną 
znacznie obniŜone? 

Pan Burmistrz odpowiedział, Ŝe orientacyjnie gmina moŜe otrzymać od 400 do 800 tys. w 
zaleŜności od przyjętego wariantu.   

Przewodniczący sprecyzował, Ŝe chodziło mu o koszty ponoszone przez konkretnego 
uŜytkownika. 

Burmistrz stwierdził, Ŝe nie posiada w tej chwili takiej wiedzy, ale wiadomo na pewno, Ŝe 
Internet będzie coraz tańszy, zresztą juŜ dziś są to przystępne ceny. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr VIII/68/2007  w sprawie udziału w projekcie budowy szerokopasmowego dostępu 
do Internetu dla mieszkańców gminy stanowi załącznik nr10 do protokołu. 
 

I)  Dalej pan Sekretarz przedstawił Projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w 2007 r. dla Miasta Poznania na „Budowę Pomnika Polskiego Państwa 
Podziemnego i Armii Krajowej” 
 
Projekt Uchwały zakłada udzielenie pomocy finansowej w wysokości 5.000 zł na zadanie 
z zakresu kultury dla Miasta Poznania na budowę Pomnika Polskiego Państwa 
Podziemnego i Armii Krajowej. Pomysłodawcą i głównym inicjatorem jest Światowy 
Związek śołnierzy Armii Krajowej Okręg Poznań, który  wystąpił do Burmistrza 
Rakoniewic z prośbą o wsparcie idei budowy Pomnika. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radnych. 
 

Uchwała Nr VIII/69/2007 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2007 r. dla Miasta 
Poznania na „Budowę Pomnika Polskiego Państwa Podziemnego i Armii Krajowej” stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 

J) Następnie pan Marciniak przedstawił Projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej Policji (dodany z wcześniej zgłoszonym wnioskiem). 
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Projekt Uchwały postanawia o udzieleniu pomocy rzeczowej Policji poprzez wykonanie 
dwóch masztów do fotoradarów. Wysokość udzielonej pomocy określa się na kwotę nie 
wyŜszą niŜ 30.000 zł. Jest to związane ze skargami mieszkańców Rakoniewic i 
Rostarzewa dotyczącymi licznej ilości kolizji i wypadków spowodowanych nadmierną 
prędkością przejeŜdŜających samochodów. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 
  
Uchwała Nr VIII/70/2007 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Policji stanowi załącznik nr 
12 do protokołu. 
 

K)  Dalej równieŜ pan Sekretarz przedstawił Projekt Uchwały w sprawie przyjęcia 
darowizny na rzecz Gminy Rakoniewice. (dodany z wcześniej zgłoszonym wnioskiem). 
 
Przed przedstawieniem Projektu Przewodniczący poinformował zebranych, Ŝe w 
projekcie uchwały, który radni mają w swoich materiałach sesyjnych, jest błąd – w 
uzasadnienie błędnie zapisano tytuł.  
Projekt Uchwały zakłada nieodpłatne przyjęcie na rzecz Gminy Rakoniewice zbiorów 
przyrodniczych zmarłego pana Albina Łąckiego. W Wielkopolskim Muzeum PoŜarnictwa 
znajduje się bogata kolekcja eksponatów pana Łąckiego, w skład której wchodzą m.in. 
zasobne eksponaty myśliwskie, prace akwarelowe, ksiąŜki  
i czasopisma. Część tej kolekcji pan Łącki przekazał na rzecz Gminy jeszcze za Ŝycia, 
natomiast o przekazanie pozostałych zbiorów wystąpiła z wnioskiem do Burmistrza 
Rakoniewic Ŝona – pani Maria Łącka. 

 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr VIII/71/2007 w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Rakoniewice stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 

L)  Ostatni Projekt Uchwały w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice 
na rok 2007 przedstawiła pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, która najpierw 
szczegółowo omówiła proponowane zmiany w budŜecie. 
 
Zmiany dotyczą: 
 
Załącznik nr 1  dochody zwiększenie o kwotę : 96.800 zł 

 
Dz. 600 Transport i łaczno ść 



 16 

Drogi publiczne gminne  
Umowa dofinansowania ze środków finansowych Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych  dla 
zadania „ budowa dróg dojazdowych do gruntów rolnyc h o szeroko ści min. 4m 
oznaczonych w ewidencyjnie jako obr ęb : Stodolsko – kwota dotacji 85.800 zł.  
Dz. 750 Administracja publiczna  
Promocja jst 
Dochody z tytułu umieszczenia firm w folderze miast a i gminy Rakoniewice -  planowana 
kwota dochodu  : 9.000 zł.  
Dz. 801 Oświata i wychowanie    
Szkoły podstawowe  
Szkoła Rakoniewice , zwi ększenie dochodów z tytułu wpłaty darowizny na monit oring 
szkoły , kwota dochodu : 2.000 zł.  
Wydatki bud Ŝetu   
Dz. 600 Transport i ł ączność  
Drogi publiczne gminne  
Usługi remontowe : drobne prace remontowe chodników  i placów na terenie gminy – 2.500 
zł , remont zatoki autobusowej Plac Powst. Wlkp w R akoniewicach – 40.000 zł, remont 
chodników i placów w Rakoniewicach ( przy cmentarzu  ) 22.000 zł . 
Wydatki majątkowe z WPI  
1. budowa drogi w miejscowo ści Stodolsko – w zwi ązku z brakiem mo Ŝliwo ści pozyskania 
środków finansowych z UE zdecydowano o realizacji za dania etapami, finansowanie b ędzie 
ze środków własnych gminy, kredytu i dotacji z FOGR, w 2007 r. przewidywane jest 
wykonanie odcinka drogi za kwot ę : 600.000 zł w tym z kredytu 400.000 zł i dotacji z FOGR 
85.800 zł , środków własnych gminy 114.2000 zł, w 2008r  za kwot ę : 650.000 zł a w 2009 i 
2010 po 700.000 zł,  
2. budowa drogi gminnej ulic Czere śniowej, Brzoskwiniowej w Rakoniewicach, 
zmniejszenie planowanych wydatków o kwot ę : 165.000 zł ( w wyniku rozstrzygni ętego 
przetargu pozostały wolne środki ),  
Dz. 750 Administracja publiczna     
UMG    
- zmniejszenie wydatków opłat z tytułu usług telekomunikacyjnych telefonii komórkowej o kwotę : 
2.022 zł z przeznaczeniem na inne wydatki niezbędne do wykonania.  
- przesuniecie między paragrafami ( z § 4300 do § 4750 ) kwoty 4.810 zł  dotyczy zmiany 
klasyfikacji dotyczącej zakupu programów i licencji . 
- zwiększenie wydatków o kwotę : 18.300 zł z przeznaczeniem na kompleksową obsługę w 
zakresie pozyskiwania środkó z funduszy strukturalnych UE.  
Promocja jednostek samorz ądu terytorialnego   
- zwiększenie wydatków o kwot ę : 6.000 zł na wydatki zwi ązane z promocj ą  
- zwiększenie wydatków o kwot ę : 6.000 zł zwi ązanych z opłatami za uczestnictwa w 
promowaniu gminy na ró Ŝnego rodzaju konkursach ogólnopolskich ( Festiwal c hórów w 
Rawiczu, Gmina FAIR PLAY) .  
 Pozostała działalno ść  
- zwiększenie wydatków o kwot ę : 14.000 zł na pokrycie kosztów planowanego pobytu  
gości z zagranicy na obchodach Dni Rakoniewc jak równi eŜ wyjazdy chóru i pomponistek z 
gminy Rakoniewice do Niemiec.  
- zwiększenie wydatków o kwot ę : 1.000 zł na pokrycie kosztów ubezpiecze ń wyjazdów  za 
granic ę .                                                                                                                                                                                                                                                          
Dz. 754 Bezpiecze ństwo publiczne i ochrona przeciwpo Ŝarowa  
Komendy wojewódzkie policji    
Udzielenie pomocy rzeczowej Policji poprzez wykonan ie dwóch masztów do fotoradarów, 
nie wy Ŝszą niŜ 30.000 zł.  
Dz. 801 Oświata i wychowanie    
Szkoły podstawowe  
Zwiększenie  wydatków dla Szkoła Rakoniewice o kwot ę : 2.000 zł z przeznaczeniem na 
monitoring szkoły.  
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Przedszkola  
Zwiększenie  wydatków dla przedszkola w Rakoniewicach o  kwot ę : 200 zł z 
przeznaczeniem na zakup pomocy dydaktycznych.  
Pozostała działalność   
Zwiększenie  wydatków o kwot ę ; 1.000 zł ( dla organu prowadz ącego szkoły)   
Pomoc społeczna     
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz sk ładki na ubezpieczenia emerytalne i 

rentowe z ubezpieczenia społecznego       

Zwiększenie wydatków ze środków własnych gminy o kwotę : 120 zł z przeznaczeniem na 

okresowe badania lekarskie pracowników. 

Pozostała działalność  
   
Zwiększenie wydatków ze środków gminy o kwotę : 46.500 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie 

doŜywiania” ustanowionego ustawą z dnia 29 grudnia 2005r. o ustanowieniu 

programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie doŜywiania”   

Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska   
Oświetlenie ulic, placów i dróg   
wydatek majątkowy  
- wykonanie inwestycji budowa nowych punktów świetlnych Plac Powst. Wlkp w 
Rakoniewicach , planowana warto ść zadania : 25.000 zł.   
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego     
Pozostałe zadania z zakresu kultury  
Wydatki bieŜące : zwi ększenie wydatków o kwot ę : 20.000 zł w tym 19.000 zł zakup usług 
pozostałych i 1.000 zł na koszty ubezpiecze ń na organizacj ę imprez kulturalnych ( Dni 
Rakoniewic ),  
Wydatek majątkowy : zmniejszenie o kwot ę : 20.000 zł z wolnych środków jakie pozostały po 
dokonaniu zakupu  namiotu .   
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby , zał nr 2, 4, 8  
Zwiększenie wydatków do dyspozycji rad sołeckich o kwot ę : 13.400,00 zł w tym :  
1. zakupy wyposa Ŝenia sal i materiałów przeznaczonych na wykonanie r emontu świetlic w 
czynie społecznym  : zwi ększenie wydatków dla miejscowo ści Naro Ŝniki – 400 zł , 
Ruchocice : 1.000 zł  zmniejszenie wydatków dla mie jscowo ści Jabłonna : 1.000 zł  
2.  na zakup usług remontowych  zwi ększenie wydatków dla miejscowo ści : Rataje : 12.000 
zł ,  Bło ńsko : 1.000 zł , Jabłonna : 500 zł , zmniejszenie  wydatków  dla miejscowo ści 
Ruchocice 1.000 zł,  
3. zakup usług pozostałych na przegl ądy instalacji elektrycznej dla miejscowo ści :  
Jabłonna : 500 zł ,  
Pozostałe wydatki : wykonanie tablic informacyjnych  : 5.000 zł.  
wydatek majątkowy :  
1. Termomodernizacja budynku Domu Kultury w Rakonie wicach zwi ększenie wydatków o 
kwot ę : 150.000 zł – na wykonanie robót dodatkowych, któ rych nie dało si ę przewidzie ć na 
etapie wykonania kosztorysu ofertowego( zmiana podg rzewaczy na zasilanie ze zbiornika 
cwu, zało Ŝenie nowych parapetów, nowych drzwi wewn ętrznych, dodatkowe roboty 
malarskie, izolacyjne, korekta zamówienia stolarki okiennej ) Na powy Ŝsze zadanie gmina 
zamierza zaci ągnąć poŜyczk ę z WFOŚiGW w Poznaniu w kwocie : 120.000 zł , pozostała 
kwota ze środków własnych gminy.  
Muzea 
- zwiększenie wydatków o kwotę : 802 zł z przeznaczeniem na opłacanie składek ZUS od umowy 
zlecenia , którą zamierzamy zawrzeć na opiekę nad pracownią przyrodniczą znajdującą się w 
Muzeum PoŜarnictwa. 
Pozostała działalność  
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Udzielenie pomocy finansowej z budŜetu gminy dla miasta Poznania w kwocie : 5.000 zł z 
przeznaczeniem na „ Budowę Pomnika Polskiego Państwa Podziemnego i Armii Krajowej”,  
Dz. 926  Kultura fizyczna i sport     
Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu  
Zwiększenie wydatków o kwot ę : 5.000 zł z przeznaczeniem  na prowadzenie zaj ęć 
sportowych dla dzieci i młodzie Ŝy z terenu gminy .   
 
Ogółem kwota zwi ększenia  wydatków :  826.800 zł    

 

Załącznik nr 3   - Źródła pokrycia deficytu bud Ŝetu 

 
Przychody  

Zwiększenia :  
1. Na pokrycie  deficytu budŜetu zostają uruchomione wolne środki ( jako nadwyŜka środków 
pienięŜnych na rachunku budŜetu wynikająca z rozliczeń kredytów i poŜyczek z lat ubiegłych ) w 
wysokości : 210.000 zł  
2. Zaciągni ęcie kredytu w wysoko ści : 400.000 zł na realizacj ę zadania  „ Budowa drogi w 
miejscowo ści Stodolsko  ”.  
3. Zaciągnięcia poŜyczki w wysokości  :  120.000 zł na realizację zadania „ termomodernizacja 

budynku Domu Kultury w Rakoniewicach ” .  

 
Załącznik nr 7   - Plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska na rok 2007  
 
Wprowadzenie stanu środków pienięŜnych z lat poprzednich w kwocie : 6.453 zł  

Wydatki 

Przeznaczenie kwoty : 6.453 zł na zakup pojemników na odpady komunalne.  

  

 Na koniec pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jakieś pytania do przedstawionego Projektu 
Uchwały. 
Radna Gabriela Cielecka poprosiła o wyjaśnienie – Załącznik nr 3 – uzasadnienie do przychodów 
i rozchodów budŜetu gminy na rok 2007 w pkt. 4. – Budowa ogólnodostępnego kompleksu boisk 
sportowych w Rakoniewicach – kredyt – 920 tys. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe ten Załącznik jest juŜ po zmianach, a pkt. 4 był wprowadzany do 
budŜetu na Sesji Rady w marcu br. Kredyt ten jest tylko na razie planowany. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 
głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
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Uchwała Nr VIII/72/2007 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 
2007 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu. 

Pkt 9. Wolne wnioski i informacje. 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który w imieniu Komitetu Organizacyjnego VII 
Powiatowych Igrzysk Olimpiad Specjalnych zaprosił Radnych miasta i gminy Rakoniewice na 
Igrzyska, które odbędą się 2 czerwca w Grodzisku Wlkp. na stadionie Groclinu – rozpoczęcie o 
godz. 9, zakończenie przewidywane jest przez organizatorów na godz. 13. 
Dalej Przewodniczący poinformował, Ŝe do Biura Rady wpływają róŜne pisma, które następnie 
omawiane są na posiedzeniach Komisji. KaŜdy z wnioskodawców otrzyma odpowiedź w formie 
pisemnej lub ustnie na Sesji Rady. Na niektóre z nich odpowiedź padła juŜ z ust Burmistrza – 
dotyczy to obwodnicy Rakoniewic. Mieszkańcy ulicy Polnej równieŜ dostali odpowiedź od 
burmistrza na swoje pismo. Wpłynęło takŜe pismo Sołtysów dotyczące podniesienia diet, które 
będzie omawiane na najbliŜszych posiedzeniach Komisji Rady. Pan Sekretarz Jarosław 
Marciniak zobowiązał się do sprawdzenia jak wygląda ta kwestia w innych gminach, były takŜe 
wstępne rozmowy z panią Skarbnik. W najbliŜszym czasie Sołtysi otrzymają odpowiedź pisemną 
lub w przypadku przychylenia się do prośby stosownej Uchwały Rady. 
W ostatnich dniach wpłynęło takŜe pismo z Przychodni Lekarza Rodzinnego „PULS” – jednak 
nie było w tym czasie posiedzenia Komisji. Pismo zostanie przekazane Przewodniczącym 
Komisji i omówione na najbliŜszych posiedzeniach. Następnie zainteresowani otrzymają 
odpowiedź. 
 
Następnie głos zabrał Zastępczyni Burmistrza pani Krystyna Pietrzak, która poinformowała 
zebranych o projekcie „LEADER”, w którym gmina bierze udział.  
Pani Krystyna Pietrzak powiedziała: 
  
„Proszę Państwa na pewno wiecie, Ŝe na terenie naszego Powiatu powstał „LEADER”   - to jest 
Stowarzyszenie Ziemi Grodziskiej „LEADER”. Na pewno Państwo, przynajmniej część z Was, 
brała udział w zebraniach załoŜycielskich   Jest to taka lokalna grupa działania, która została 
sformalizowana, została zarejestrowana w Sądzie, ma swój Statut itd. 
Jakie jest działanie tego „LEADERA”?  
Jest to bardzo waŜne i dlatego proszę Państwa, abyście poświęcili mi chwilę uwagi, poniewaŜ to 
Stowarzyszenie jest to grupa, która wzorem krajów Unii Europejskiej – w tych krajach takie 
grupy działają juŜ bardzo dawno, mają moŜliwości uzyskiwania bardzo duŜych pieniędzy dla 
lokalnych społeczności. Jak dobrze powiem w naszym Stowarzyszeniu jest 75 członków, chociaŜ – 
muszę powiedzieć, Ŝe na początku było 150 – którzy się dlatego wykruszyli obecnie, poniewaŜ 
tych pieniędzy nie było widać. Natomiast, tak jak wszystkie fundusze unijne na lata 2007-2013, to 
Stowarzyszenie „LEADER” moŜe uzyskać pieniądze rządu 10 mln euro na nasz powiat. Te 
finanse są przyznawane w zaleŜności od ilości mieszkańców na jednego mieszkańca. Teraz cała 
sprawa polega na tym, Ŝe wszystko będzie zaleŜeć od działania tej grupy i dlatego chciałam 
Państwa bardzo zaagitować dzisiaj, abyście zreflektowali się nad wstąpieniem do tego 
Stowarzyszenia, ale przede wszystkim aktywowanie w swoich miejscowościach pewnych 
społeczności, bo tu właśnie chodzi o to, Ŝe to nie urzędnik, nie samorządy tylko wszystkie 
społeczności na wsiach, które jednak są zorganizowane będą mogły te pieniądze pozyskiwać.  
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Te pieniądze będą szły przez właśnie tego „LEADERA” i „LEADER” tu na miejscu będzie 
rozdzielał te pieniądze, takŜe będziemy blisko mieszkańców, będzie moŜna uzyskiwać pieniądze 
na projekty duŜe i projekty małe.  
Projekty duŜe to będą dla przedsiębiorców, dla małego biznesu – jest bardzo długa lista na co 
będzie moŜna do 5 tys. zł otrzymać. Natomiast projekty małe – to wszystkie projekty, jakie tylko 
działanie priorytetuje na terenie miejscowości –jeszcze dodałabym, Ŝe to jest właśnie  
ograniczone dla miejscowości takich wiejskich – to jest typowo dla wiejskich - będzie moŜna 
pozyskać pieniądze z Funduszu Odnowy Wsi i te małe projekty będą przeznaczone na działanie 
jakiejkolwiek grupy, ale zorganizowanej grupy czyli stowarzyszeń, kół gospodyń wiejskich, 
sołectw – co tam tylko znajduje się na terenie danej wsi będzie mogło występować o te projekty. 
Chodzi nam o to, proszę Państwa, Ŝe w Gminach Kamieniec, Grodzisk tworzy się, bo mamy teraz 
ten krótki okres do przygotowania się do tego, wszyscy mamy się szkolić na ten temat, mamy 
teraz krótki okres, aby tych róŜnych stowarzyszeń utworzyć jak najwięcej.  
RóŜne środowiska, komu tylko z wiarą, aktywnie jakiś pomysł przyjdzie do głowy, moŜna 
utworzyć takie stowarzyszenie i będą te 10 mln euro, o których mówiłam przed chwilą – te 10 mln 
to jest na powiat cały nasz grodziski, ale całość na 3 lata, natomiast w następnych 3 latach po 
rozliczeniu, po kontroli, jeŜeli będzie stwierdzone, Ŝe te grupy działają pręŜnie, Ŝe naprawdę 
wykorzystują dobrze te pieniądze i potrafiły się z nich rozliczyć, będą te pieniądze zwiększone. 
Dlatego tutaj jest waŜne to w jaki sposób wykorzystamy te pierwsze pieniądze. 
Ja teraz chciałabym bardzo prosić Sołtysów – dzisiaj teŜ na tym spotkaniu Pani Feldgebel prosi 
bardzo, bo chce bardzo zachęcić Koła Gospodyń Wiejskich – nie we wszystkich naszych wsiach 
są KGW, jeŜeli nie ma to bardzo proszę Sołtysów, abyście takie koło wytypowali, oczywiście w 
porozumieniu z tymi osobami, 3 osoby na początek zaczynamy od kobiet, bo kobiety mają chęć do 
działania, Ŝeby podać do dnia 10 czerwca nazwiska z nr telefonu kontaktowego, jeŜeli jest koło 
gospodyń to zarząd tego koła. Natomiast tam gdzie nie ma kół to 3 osoby w celu spotkania, bo 
będzie zorganizowane spotkanie z wszystkich z naszych wsi w gminie oraz abyśmy jeszcze mogli 
to uaktywnić, więc proszę bardzo do 10 czerwca do mnie. 
Natomiast muszę jeszcze powiedzieć, Ŝe tutaj będzie mogła skorzystać i straŜ poŜarna i wszelkie 
zespoły i orkiestra – takŜe tu proszę Państwa prosiłabym teŜ o włączenie się radnych w swoich 
miejscowościach, w swoich okręgach wyborczych, Ŝebyście teŜ ludziom podpowiedzieli, 
aktywizowali tych, którzy chcą naprawdę działać, bo to będzie cięŜka praca, bo trzeba będzie 
przygotowywać projekty, oczywiście my będziemy pomagać w przygotowywaniu tych projektów. 
Będą specjaliści, którzy będą pomagać, bo będą te projekty obwarowane pewnymi 
ograniczeniami, warunkami, które będzie trzeba spełnić, dlatego musimy się do tego dobrze 
przygotować. To jest w bardzo duŜym skrócie na ten temat. Pomyślcie Państwo 10 mln euro na 
nasz powiat – kaŜda z grup będzie mogła skorzystać z tego i tutaj będzie zaleŜało od nas co 
będziemy chcieli zrobić.  
Ponadto chciałabym poinformować Radę, Ŝe równieŜ szkoły mają moŜliwość pozyskiwania 
pieniędzy na róŜne swoje przedsięwzięcia. W tej chwili zostały ogłoszone dwa konkursy: Pierwszy 
projekt „Rzeczpospolita Interaktywna”- na ten projekt szkoła moŜe dostać 30 tys. zł – wchodzi w 
to szkoła Rostarzewo i szkoła Jabłonna. Natomiast drugi konkurs ogłoszony przez Kuratora za 
pośrednictwem Wojewody – jest to duŜy konkurs, bo tam jest 7 mln dla dzieci ze szkół wiejskich 
na zajęcia: wyrównujące wiedzę, rozwijające zdolności czyli na wszelkie kółka, wszelkie zajęcia, 
które szkoła chce prowadzić, zajęcia sportowe, zajęcia kulturalne i tutaj właśnie szkoły musza 
opracować projekty, dostaną 75% wartości określonej w projekcie. 
Pan Burmistrz wtrącił, Ŝe Gmina dołoŜy te 25%. 
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Jutro mam spotkanie z Dyrektorami szkół. Chodzi to przede wszystkim nie o te zajęcia, które są 
typowe w szkole, tylko o danie moŜliwości uczestnictwa dzieciom w innych zajęciach, takich które 
są w szkołach miejskich, a nasze dzieci nie mają moŜliwości. 
I ostatni komunikat, jaki Państwu chciałam powiedzieć – w tym roku będą dwa konkursy na 
Dyrektora szkoły – w szkole w Jabłonnie, bo pani Dyrektor była powołana  na rok i w szkole w 
Ruchocicach, gdzie przejście na emeryturę złoŜył pan Dyrektor Jakubczyk. 
To wszystko – jeszcze raz podkreślam tego „LEADERA” naprawdę proszę Państwa jest o co 
walczyć.” 
 
Przewodniczący Rady zapytał, kiedy ruszy procedura powołania nowych dyrektorów w Jabłonnie 
i Ruchocicach? 
 
Pani Krystyna Pietrzak odpowiedziała, Ŝe procedura wygląda tak, Ŝe Burmistrz ogłasza w gazecie 
lokalnej i o zasięgu ogólnopolskim ogłoszenie, które musi być na 3 tygodnie przed. W tym 
ogłoszeniu będą określone warunki, jakie musi spełniać kandydat. Myślę, Ŝe potrwa to do końca 
czerwca. 
 
Pani Gracz Anna – Sołtys Jabłonny zapytała, czy kaŜda z wsi musi osobno wnioskować o 
utworzenie stowarzyszenia, czy to będzie ogólnie. 
 
Pani Pietrzak odpowiedziała, Ŝe to ogólne Stowarzyszenie ”LEADER” juŜ jest, ale teraz wsie 
muszę się zorganizować. 
 
Pani Sołtys powiedziała, Ŝe chcą właśnie utworzyć takie stowarzyszenie. 
 
Na co Pani Wiceburmistrz odpowiedziała, Ŝe o to właśnie chodzi. 
 
Pan Burmistrz dodał, Ŝe musi to być zorganizowana grupa. 
 
Pani Pietrzak dodała, Ŝe w tej chwili stowarzyszenia ma biuro w Grodzisku, ale chce, aby te biura 
były w kaŜdej gminie. MoŜna byłoby wykorzystać lokale w szkołach, gdyŜ w tej chwili nie ma 
pieniędzy na wynajęcie pomieszczeń. 
 
Dalej głos zabrała Pani Janina Górna – Sołtys Rostarzewa, która powiedziała, Ŝe nie wie do kogo 
zwrócić się z prośbą czy do Rady czy do Pana Burmistrza czy Zakładu Gospodarki Komunalnej  
– sprawa dotyczy wyczyszczenia kanalizacji burzowej na ul. 3-go maja w Rostarzewie dlatego, 
Ŝe po ostatniej ulewie, jaka była, kanalizacja była nie droŜna i wszystko płynęło ulicą, to 
wszystko zapchane jest piaskiem. Piasek pochodzi stąd, Ŝe dopóki nie będzie porządnie zrobiona 
ulica Wyzwolenia tam troszeczkę wyŜej to tutaj będzie wciąŜ zapchane, bo ten cały piach z góry 
od boiska począwszy idzie przez ul. Wyzwolenia, 3-go Maja i tam w ten kawałek od Ośrodka do 
rowu. To wszystko tam się skupia takŜe ta kanalizacja burzowa jest po prostu zapchana. Pani 
Górna powiedziała, Ŝe nie wie jak to zrobić i czy da się radę zrobić, ale bardzo prosi o to. 
Pani Sołtys poruszyła takŜe kolejną sprawę – tablic ogłoszeniowych. Jak powiedziała na pewno 
Gmina będzie komuś zlecać wykonanie takich tablic i w związku z tym prosi o zwrócenie uwagi 
na materiał, z jakiego będą one wykonane, w Rostarzewie moŜna wbić pineskę, ale np. w 
Głodnie tablica była wykonana z takiego tworzywa, Ŝe ogłoszenia trzeba było młotkiem 
przybijać. 
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Pan Leonard Szmatuła odpowiedział, Ŝe jeśli chodzi o kanalizację burzową to zostanie ona 
oczyszczona jak tylko Zakład Gospodarki Komunalnej otrzyma samochód specjjalistyczny do 
tego. Aby taki samochód dostać to w Nowym Tomyślu czeka się miesiąc, w Wolsztynie jest 
łatwiej, ale droŜej. Według niego w przyszłym tygodniu lub najpóźniej do 10 czerwca ta 
kanalizacja zostanie przeczyszczona. 
 
Dalej Kierownik ZGKMWiK w Rakoniewicach poinformował radnych, Ŝe Zakład przygotowuje 
się do wystąpienia do Pana Burmistrza i Rady o zmianę cen za świadczone usługi dotyczące 
wywozu nieczystości stałych oraz przyjmowania odpadów stałych na wysypisku, poniewaŜ w 
ostatnich 4 latach, kiedy Pan Szmatuła jest Kierownikiem, nie było takich zmian, a koszty są 
coraz większe. Ponadto po przeczytaniu artykułu we wczorajszym wydaniu dziennika 
„Rzeczpospolita” Pan Szmatuła stwierdził, Ŝe nie wie o jaką kwotę ma wystąpić, jak ją 
wykalkulować, poniewaŜ jest jednoznacznie powiedziane, Ŝe od 1 stycznia 2008 r. jedna 
podstawowa cena – opłata środowiskowa – jaką Zakład uiszcza po składowaniu odpadów 
komunalnych – na dzień dzisiejszy jest generalnie 15 zł od tony, ulega zwiększeniu do 75 zł za 
tonę. Powiedział takŜe, Ŝe obecnie za tonę odpadów pobiera się na składowisku 60 zł. Od 
stycznia sama opłata środowiskowa będzie wynosić 75 zł – jest to nieodwołalne – tylko został 
przedłuŜony termin wprowadzenia tych opłat z dnia 1 lipca na początek roku. Kierownik Zakładu 
myśli, Ŝe opłata ta będzie się kształtować w granicach 200 zł za tonę odpadów. Według niego 
przyczyną tego jest fakt, iŜ obecnie dąŜy się do tego, aby ograniczyć liczbę odpadów 
komunalnych składowanych na wysypiskach, co jest związane z segregacją śmieci. DąŜy się do 
tego, aby na składowiska komunalne odprowadzano co najmniej 30% odpadów mniej w 
porównaniu do ubiegłych lat. NaleŜy ograniczyć dostęp do składowiska odpadów, gdyŜ ustawa 
wyraźnie mówi, Ŝe przewóz odpadów komunalnych na terenie gminy powinny wykonywać firmy 
koncesjonowane, Ŝadna prywatna osoba nie ma takiej koncesji , specjalistycznego sprzętu. 
 
Kolejna sprawa poruszona przez pana Szmatułę – Ministerstwo szacuję, Ŝe tam gdzie obecnie w 
miastach pobiera się opłatę za wywóz stały w granicach 3-4 zł na osobę, w nowym roku będzie to 
9 –10 zł od osoby miesięcznie, czyli rodzina 4 osobowa będzie płacić ok. 36-40 zł miesięcznie za 
wywóz stały. 
 
Ponadto pan Kierownik zwrócił uwagę radnym na fakt przyjmowania na składowisku sprzętu 
AGD i RTV. Zgodnie z normami tych odpadów na składowisku nie przyjmujemy, będziemy 
zostawiać pod domami, a obowiązkiem Gminy jest wyznaczenie miejsca ich przyjmowania. 
 
Głos zabrał Radny Władysław Bazan – zwrócił się z zapytaniem, czy jest moŜliwość 
zorganizowania w Gminie takiego punktu odbioru opakowań po środkach chemicznych?  
 
Pan Burmistrz odpowiedział, Ŝe odbiór takich opakowań jest obowiązkiem sprzedawców takich 
środków – tak gdzie dokonano zakupu.    
 
 

Pkt 15. Zakończenie obrad.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad VIII Sesji V kadencji Rady.    

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 
Rakoniewice, dnia 06 czerwca 2007r. 

 

 

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  .......................................... 

 

 
Protokolant – Karolina Gos – Gołąbek - .......................................... 
 

Wykaz dokumentacji protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów 

i Kanalizacji w Rakoniewicach za 2006 r.  

3. Uchwała Nr VIII/61/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego stref 

przyodwiertowych oraz sieci rurociągów wraz z infrastrukturą towarzyszącą – pomiędzy 

odwiertami Jabłonna 3, Jabłonna 4, Jabłonna 1 i ElŜbieciny 1 do odwiertu Ruchocice 4 – 

związanych z zagospodarowaniem złóŜ gazu ziemnego ElŜbieciny i Jabłonna 

4. Uchwała Nr VIII/62/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w sprawie 

przyjęcia statutu Związku Międzygminnego „Centrum Zagospodarowania Odpadów – 

SELEKT 

5. Uchwała Nr VIII/63/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w sprawie 

zaciągnięcia poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

6. Uchwała Nr VIII/64/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r.  w 

sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 

stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. pana W. Głuchowskiego) 
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7. Uchwała Nr VIII/65/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w sprawie 

określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 

własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani T. Głuchowskiej) 

8. Uchwała Nr VIII/66/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w sprawie 

określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 

własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pana J. Flisa) 

9. Uchwała Nr VIII/67/2007  Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w 

sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków 

10. Uchwała Nr VIII/68/2007  Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w 

sprawie udziału w projekcie budowy szerokopasmowego dostępu do Internetu dla 

mieszkańców gminy 

11. Uchwała Nr VIII/69/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r.  w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2007 r. dla Miasta Poznania na „Budowę Pomnika 

Polskiego Państwa Podziemnego i Armii Krajowej” 

12. Uchwała Nr VIII/70/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Policji  

13. Uchwała Nr VIII/71/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r.  w 

sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Rakoniewice 

14. Uchwała Nr VIII/72/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 maja 2007 r. w sprawie 

zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 2007r 
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